
Referat for møde i arbejdsgruppen om kultur, skole, børn, unge og fritid, d. 18. 

november kl. 17-19 i Christianshavns Beboerhus  

Deltagere: Marianne Olsen, Henrik Vilsbøl. Lis Schertiger-Nielsen, John Poulsen, Tine Ehlert, 

Emma Hjerrild Bech (sekretariatet), Christian Christensen (sekretariatet).  

Afbud:  

Dagsorden:  

1. Valg af mødeleder 

2. Valg af referent  

3. Puljeansøgninger. Der er kun modtaget en ansøgning. Se nedenfor. 

4. Henvendelse om cabaret om Cornelius Vreeswijk 

5. Tilbagemelding fra Brugergruppemødet f. Biblioteksbrugerne d. 29. oktober på 

Christianshavns Bibliotek. 

6. Høringssvaret vedr. KUBI- planen. 

7. Eventuelt 

 

Dagsorden:  

1. Valg af mødeleder 

Marianne Olsen blev valgt.  

 

2. Valg af referent  

Emma Hjerrild Bech blev valgt (sekretariatet)  

 

3. Puljeansøgninger 

Lokaludvalget har modtaget én puljeansøgning om støtte.  

Beslutning: 

1. CUMULU3 – giv ilt til vandet med iltsvind for en lys fremtid  

Arbejdsgruppen synes, at indholdet er godt. Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 12.500 

kr. på vilkår af, at installationen opsættes i Christianshavns Lokaludvalgs område. Hvis det 

skulle blive muligt, anbefaler arbejdsgruppen, at 50% af støtten udbetales forlods af 2024-

puljen, mens resten udbetales af 2025-puljen.  

 

4. Henvendelse til lokaludvalget 

Lokaludvalget har modtaget en henvendelse fra en borger, der spørger, om der er lokal opbakning 

til at opføre en kabaret om Cornelius Vreeswijks musik på Christianshavn til næste efterår.  

Arbejdsgruppen var positive overfor forslaget, da de har indtryk af, at christianshavnerne stadig 

kender til ham. 



Beslutning:  

Sekretariatet svarer borgeren, at arbejdsgruppen er positive over for forslaget og foreslår at 

kabareten kunne afholdes i Beboerhuset, evt. i samarbejde med Beboerhuset. Arbejdsgruppen vil 

gerne orienteres, når der er fastlagt en dato.  

I svaret opfordrer arbejdsgruppen borgeren til at annoncere kabareten og spørge om eventuelle 

samarbejder i Christianshavneren og evt. øvrige medier/sociale medier 

 

5. Tilbagemelding fra Brugergruppemødet f. Biblioteksbrugerne d. 29. oktober på 

Christianshavns Bibliotek. 

Arbejdsgruppen holdt et møde med biblioteksbrugergruppen, Sanne Caft og medarbejdere fra 

Hovedbiblioteket om Christianshavns Bogfestival og høringssvar til KUBI-planen. Marianne, Lis og 

John deltog i mødet.  

Bogfestival 

- Marianne orienterede om et godt møde, hvor deltagerne blev orienteret om bogfestivalen af 

nye medarbejdere fra Hovedbiblioteket, Tanne og Mathias, der skal stå for festivalen.  

- Udgangspunktet for festivalen er yngre og skandinaviske forfattere. Festivalen modtager 

30.000 kr. fra Statens Kunstfond.  

- Tidligere år har der været frivillige ind over festivalen, hvilket måske også kan blive tilfældet 

i 2025.  

- Tanne og Mathias vender tilbage til brugergruppen, når der er nyt om festivalen. 

Tage stopper på Christianshavns Bibliotek 

- På mødet nævnte Sanne Caft ikke en fast afløser for Tage, men orienterede om, at der 

fortsat vil bemanding.  

- John bemærkede, at det er vigtigt for brugere af biblioteket, at der er faste medarbejdere, 

som kender biblioteket.  

KUBI-planen 

- Marianne har modtaget bemærkninger til høringssvaret fra brugergruppen efter fristen for 

bemærkninger, og derfor er de ikke kommet med i udkastet til høringssvaret.  

 

6. Høringssvaret vedr. KUBI- planen. 

Marianne skrev et udkast til høringssvar på baggrund af drøftelserne til mødet med brugergruppen 

d. 29. oktober. Udkastet blev sendt til forretningsudvalget, hvorefter Asbjørn sendte sine 

bemærkninger. Han er overordnet enig, men foreslår en kort opsummering af hovedsynspunkter 

som afslutning på høringssvaret. Marianne er enig i dette forslag.  

Henrik spurgte, om Asbjørns bemærkninger skrives ind i høringssvaret. Marianne mente ikke, at 

det ville være passende, da brugergruppen har godkendt udkastet til høringssvaret. Derfor 

påpegede Marianne, at bemærkningerne kan tilføjes til høringssvaret sammen med lokaludvalgets 

øvrige bemærkninger.  

Marianne: ser ikke Asbjørns bemærkninger som tilføjelser, men som fremhævelser fra udkastet.  



Lis bemærkede, at det måske undergraver høringssvaret at tilføje lokaludvalgets bemærkninger, 

og foreslår, at lokaludvalget skriver sit eget høringssvar. Marianne og Henrik mente modsat, at 

idéen med at tilføje til brugergruppens høringssvar er at give det mere vægt, ved at brugergruppen 

og lokaludvalget samlet har en større stemme, og at de berørte borgerne er blevet hørt.  

Beslutning 

Udkastet til høringssvaret indstilles til lokaludvalgsmødet d. 27. november med denne afsluttende 

bemærkning: ”Lokaludvalget bakker op om brugergruppens høringssvar og ønsker at 

fremhæve/tilføje…”.  

Marianne sender opsummerende fremhævelser fra høringssvaret til forretningsudvalget onsdag 

formiddag til brug på FU-mødet onsdag d. 20. kl. 13:30.  

 

7. Evt.  

Intet. 

 

8. Kommende møder 

Næste møde er d.  9. december i beboerhuset. Lokation for første møde i 2025 aftales d. 9. 

december.  

Ændringer i mødeplanen for 2025 

• 20. januar 

• 17. februar 

• 17. marts 

• 21. april -> flyttes til tirsdag d. 22. april og kan evt. tages over mail, 

• 12. maj -> flyttes til tirsdag d. 13. maj. 

• 9. juni -> flyttes til tirsdag d. 10. juni 

• 18. august 

• 15. september 

• 20. oktober 

• 17. november 

• 8. december 


